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Política
DIMARTS

17 DE NOVEMBRE DEL 2009

López va anunciar, en presentar el
pressupost, que no s’havien tingut en
compte les previsions d’ingressos i
despeses de comptes anteriors (so-
vint irreals, segons el PS), sinó que es
prenia com a referent l’execució i el
tancament de comptes. Serra va acu-
sar López ahir de no fer servir aquest
criteri, com a mínim, en tres partides
pressupostàries. «Finances fa servir
un referent o un altre en funció dels
seus interessos», va afirmar.

Ús de criteris dispars
per fer previsions4

Els reformistes critiquen que el Go-
vern vulgui destinar el triple a les aju-
des econòmiques als aturats del que
destina a la reactivació econòmica.
Tres milions d’euros davant d’un. «No
diem que els tres milions per als atu-
rats no siguin necessaris, perquè ho
són, però també caldria pensar en la
dinamització de l’economia, a més de
fer-ho en les ajudes i les subven-
cions», va puntualitzar el número tres
dels reformistes.

1 milió en reactivació
i 3 per a l’atur8

En una roda de premsa de Jaume
Serra sobre les finances públiques
no hi podia faltar una referència a les
noves formes de finançament de
l’obra pública. Segons el conseller
reformista, l’Executiu només ha as-
sumit «a mitges» el pagament dife-
rit: «Que no els faci vergonya re-
conèixer les bones solucions, enca-
ra que siguin idea dels altres», va
declarar. Segons Serra, és inevitable
recórrer a aquest tipus de finança-
ment en un país amb un pressupost
de 400 milions d’euros en què una
gran infraestructura pot significar el
30% del pressupost anual. El núme-
ro tres de CR va fer una aposta cla-
ra pel finançament diferit com una
fórmula per fer baixar el dèficit, as-
segurar la continuïtat de l’obra públi-
ca i així reactivar l’economia. Serra
va explicar que no considera negatiu
deixar a les generacions infraestruc-
tures a mig pagar: «No em sembla
reprovable deixar-li al meu fill una
casa amb una hipoteca i si que
m’ho semblaria deixar-li una hipote-
ca per pagar les meves festes», va
exemplificar.

¿I les noves formes
de finançament?9

Bartumeu acorda una reunió
amb San Marino sobre la UE

TROBADES EN EL MARC DE LA CIMERA DE LA FAO
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EL PERIÒDIC*
ROMA

Els dos capitans
regents demanen la
trobada que tindrà
lloc l’any vinent

E
l cap de Govern, Jaume Bar-
tumeu, va acordar ahir amb
els dos capitans regents de
S a n M a r i n o – e l s e u s

homòlegs a la república sereníssi-
ma– la celebració d’una reunió per
tractar l’encaix dels petits estats a la
Unió Europea. La trobada entre els
caps de Govern va tenir lloc a Roma,
durant la cimera de la FAO (Organit-
zació de les Nacions Unides per l’Ali-
mentació i l’Agricultura), que té lloc
ahir i avui a la capital italiana.

Bartumeu ja havia concertat fa
uns mesos una trobada amb els so-

cialdemòcrates de San Marino, ac-
tualment a l’oposició, per tractar so-
bre l’acostament a Europa abans de
final d’any. Fins i tot s’havia parlat
de fer extensives les reunions amb
Antonella Mullaroni, ministra d’Ex-
teriors de l’actual Govern de centre-
dreta de San Marino. Ahir, però, els
dos capitans regents van mostrar a
Bartumeu el seu interès en la reunió
que segurament tindrà lloc a princi-
pi de l’any vinent, ja que per motius
d’agenda és impossible celebrar-la
abans.

Bartumeu també va aprofitar el
dinar oficial d’ahir a la cimera de la
FAO per saludar la presidenta de Xi-
le, la socialista Michelle Bachelet,
amb qui el cap de Govern no descar-
ta tractar sobre un possible acord
d’intercanvi d’informacions fiscals
en el marc de la Cimera Iberoameri-
cana que se celebrarà d’aquí a unes
setmanes a Estoril.

El cap de Govern també es va reu-
nir amb el director general de la
FAO, Jacques Diouf, que aquests dies
exerceix d’amfitrió a la seu de l’orga-
nització a Roma. La FAO va refermar
ahir les seves proclames per reduir a
la meitat la fam al món en els pro-
pers 15 anys, però més enllà de les
proclames, no es va avançar en cap
compromís concret. Fins i tot Diouf
mateix va lamentar que fins ara
només ha vist promeses i encara no
ha vist els diners per complir-les tot i
els compromisos adquirits pels diri-
gents en l’anterior cimera.

Segons els analistes internacio-
nals, l’absència del G-8 a la cimera
de Roma ja feia presagiar que la ma-
joria d’acords adoptats a la reunió
acabarien quedant en paper mullat.
D’entrada, el pla per eradicar total-
ment la fam del món des d’ara fins
al 2025 no va quedar aprovat. H
*politica@andorra.elperiodico.com

BISBAT D’URGELL

PRESENTACIÓ DE
CARTES
CREDENCIALS

La Seu d’Urgell q El copríncep
episcopal, Joan-Enric Vives, va
rebre durant el matí la tarda
d’ahir les cartes credencials
d’una desena d’ambaixadors de
Malta, Xipre, Grècia, Dinamarca,

Estònia, Guatemala, la República
Txeca, Filipines i Aràbia Saudita (a
la fotografia). Els diplomàtics es
reuniran avui amb el ministre
d’Afers Exteriors i Relacions
Institucionals, Xavier Espot.

El conveni de Radio Andorra
arribarà al Consell el dia 26

ACTIVITAT PARLAMENTÀRIA
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EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

També es debatrà
l’esmena a la totalitat
d’ApC a la taxa del sucre

El Consell General s’haurà de pro-
nunciar dijous 26 sobre el conveni
entre Andorra i Espanya per a la ces-
sió de l’edifici i altres béns de Radio
Andorra. La Sindicatura va fer públi-
ca ahir la convocatòria d’una sessió
de Consell que també inclourà el de-
bat de l’esmena a la totalitat que el

Grup ApC va presentar la setmana
passada al projecte de llei de modifi-
cació de la tarifa generla de taxes al
consum que preveu un augment de
la fiscalitat sobre el sucre.

El conveni sobre Radio Andorra,
tancat a final de l’any passat entre
l’anterior Govern i l’executiu espa-
nyol, posa punt final a un llarg litigi
sobre l’històric edifici de l’emissora,
a l’entrada sud d’Encamp.

D’altra banda, la qüestió de l’aug-
ment de la fiscalitat sobre el sucre
no destinat a la venda respon a la
necessitat de complir amb els com-

promisos internacionals arran de la
crisi provocada a principi d’any amb
Espanya. Des d’ApC, però s’argu-
menta la necessitat de l’esmena a la
totalitat per la manca de mesures
que assegurin el desenvolupament
del sector del sucre.

Els consellers també hauran de
debatre l’aprovació del crèdit ex-
traordinari per finançar les despeses
derivades de l’aplicació de la llei vi-
gent sobre ajudes a l’agricultura i la
ramaderia. L’informe anual del Rao-
nador del Ciutadà i una proposta
d’acord de solidaritat amb les vícti-
mes de la Gran Fam d’Ucraïna de
1932-1933 completen l’ordre del dia
per a una sessió parlamentària que
es preveu de tràmit i sense sobre-
salts. H


